



RÉSUMÉ

Marie Curie est une personnalité scientifique connue dans le monde entier et une figure féminine majeure du XXe siècle.

D'origine polonaise, Marie Curie est une pionnière : c'est la première femme à soutenir un doctorat de physique en France, première femme et seule personne à ce jour à avoir reçu deux Prix Nobel dans deux domaines scientifiques différents (physique en 1903 et chimie en 1911), à devenir professeur à l'Université de Paris, et à entrer au Panthéon pour ses propres mérites.

Cette exposition bilingue (français/anglais) pour tout public retrace sa vie et son œuvre.

SUMMARY

Marie Curie is a great scientific personality known all over the world, and an important feminine figure of the XXth century. Born and raised in Poland, Marie Curie is a pioneer: she was the first woman in France to obtain a doctorate in physics, the first woman and the only person today to have received two Nobel Prizes in two different scientific disciplines (in physics in 1903 and in chemistry in 1911), to become a professor at the University of Paris. She was the first woman to be interred in the Panthéon based on her own merit, the final resting place of some of the most influential french people in French History. This easily understandable exhibition, bilingual (French and English) retraces her life and works.

DESCRIPTIF TECHNIQUE

- > 13 panneaux* verticaux (100 x 150 cm) à suspendre, imprimés sur toile, finition avec réglettes haut et bas
- + 2 trous de suspension (crochets non fournis)
- > Transport : le matériel est conditionné dans un sac de transport (environ 110 x 30 x 30 cm)
- > Poids total : environ 15 kg

*L'exposition s'organise avec un panneau de présentation générale (introduction) et 4 parties selon différentes périodes chronologiques (3 panneaux par partie) :

- 1 Varsovie-Paris (1867-1895)
- 2 Une œuvre commune (1895-1906)
- 3 Épreuves et succès (1906-1918)
- 4 Une figure internationale (1918-1934)

TARIFS ET CONDITIONS

- > Tarifs de location : 240 € TTC/semaine ; 600 € TTC/mois ; 1 200 € TTC/trimestre ; 3600 € TTC/an. Gratuit pour les établissements scolaires.
- > Tarif de transport : L'organisation du transport des panneaux d'exposition est prise en charge par le Musée Curie et le coût sera facturé à l'emprunteur (coût indicatif du transport aller-retour en France métropolitaine par un transporteur : 150 € TTC).
- > Frais de dossier : 100 € TTC.
- > Pour toute location, un contrat sera établi entre les deux parties ainsi qu'un constat d'état. L'emprunteur doit souscrire à une assurance (valeur d'assurance de l'exposition : 3000 €).

TECHNICAL SPECIFICATIONS

- > 13 vertical boards* (100 x 150 cm), printed on canvas, rolled up for transportation
- + 2 suspension holes (hooks are not provided)
- > The material is packed in an easy to carry bag with a handle (size: around 110 x 30 x 30 cm)
- > Total weight: around 15 kg

*The exhibition is organized into 4 parts made up of 3 panels each, each representing a different stage of her life with one extra introductory panel :

- 1 Warsaw-paris (1867-1895)
- 2 A common work (1895-1906)
- 3 Ordeals and successes (1906-1918)
- 4 An international figure (1918-1934)

FEES AND CONDITIONS

- > Rental prices: €240 for a week; €600 for a month; €1,200 for 3 months; €3,600 for a year. Free for educational institutions.
- > The organization of the transport of the bag containing the boards is the responsibility of the museum and will be billed to the renter (estimated cost for the round-trip in metropolitan France is €150).
- > Administrative fees: €100.
- > For every rental, a contract will be established between both parties as well as a condition report.

Musée Curie

11 rue Pierre et Marie Curie 75005
Paris www.musee.curie.fr
musee@curie.fr

Rejoignez-nous sur facebook
Join us on facebook

<http://www.facebook.com/lemuseecurie>